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dr Andrzej Rataj 

Radny Miasta Poznania 

 

 

 

Poznań, dnia 15 stycznia 2018 roku 

Numer: 2 / 2018 

 

Szanowny Pan 

Jacek Jaśkowiak 

Prezydent Miasta Poznania 

 

INTERPELACJA 

 

w sprawie: potrzeby regularnego i całościowego zmywania jezdni, chodników i dróg 

dla rowerów w śródmieściu 

 

Na podstawie art. 3 ust. 1 i art. 23 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2017 roku, poz. 1875) i § 13 ust. 1 uchwały numer LXXX/1202/V/2010 

Rady Miasta Poznania z dnia 9 listopada 2010 roku w sprawie Statutu Miasta Poznania 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2011 roku Nr 11, poz. 303), uprzejmie proszę o odpowiedź na 

niniejszą interpelację. 

 

Stan faktyczny 

 

Jezdnie, chodniki i drogi dla rowerów w poznańskim śródmieściu są często zabrudzone 

substancjami, których nie udaje się usunąć przez sprzątanie w sposób obecnie najczęściej 

stosowany (to jest przez zbieranie lub zamiatanie odpadków). Jest to powód do złych wrażeń 

o braku porządku. Sytuację tę obserwują mieszkańcy, osoby przyjezdne i turyści. Problem ten 

jest szczególnie dotkliwy w najstarszej i najbardziej reprezentacyjnej części Poznania, czyli 

w rejonie Starego Rynku, ponieważ do tych miejsc przybywają liczni goście z kraju 

i zagranicy.  

 

Śródmieście, a zwłaszcza rejon Starego Rynku, powinno być swoistą „perełką” - szczególnie 

uporządkowaną, utrzymaną w czystości i wypielęgnowaną częścią Poznania. W celu 
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polepszenia stanu porządku i czystości wskazane jest regularne i całościowe zmywanie 

nawierzchni. Przepisy o utrzymaniu czystości i porządku nakładają na określone podmioty 

obowiązki dotyczące sprzątania chodników, jezdni i dróg rowerowych. Pomimo tego w wielu 

miastach w Polsce prowadzona jest intensywna działalność w centrach miast mająca na celu 

regularne i całościowe zmywanie nawierzchni. 

 

Za kilka tygodni zakończy się zima i podjęte zostaną działania porządkowe. Później jednak 

niezbędne będzie regularne i całościowe dbanie o czystość i porządek. Dzięki temu uda się 

również uzyskać oczekiwany efekt estetyczny. Dodatkowo będzie to pomocne z walce ze 

smogiem, ponieważ zalegające pyły są wzbijane w górę przez ruch pojazdów, rowerów 

i pieszych. 

 

Pytania 

 

Zwracam się zatem z prośbą o odpowiedź na następujące pytania: 

 

1) czy wobec faktu, że jezdnie, chodniki i drogi dla rowerów w poznańskim śródmieściu są 

często zabrudzone substancjami, których nie udaje się usunąć przez sprzątanie w sposób 

obecnie najczęściej stosowany (to jest przez zbieranie lub zamiatanie odpadków), istnieje 

potrzeba regularnego zmywania tych nawierzchni, 

 

2) czy i jakie działania są obecnie podejmowane w celu usuwania - z jezdni, chodników 

i dróg dla rowerów w poznańskim śródmieściu - substancji, których nie udaje się usunąć 

przez sprzątanie w sposób obecnie najczęściej stosowany (to jest przez zbieranie lub 

zamiatanie odpadków), 

 

3) czy i jakie działania mogą być w przyszłości podejmowane i będą w przyszłości 

podejmowane w celu usuwania - z jezdni, chodników i dróg dla rowerów w poznańskim 

śródmieściu - substancji, których nie udaje się usunąć przez sprzątanie w sposób obecnie 

najczęściej stosowany (to jest przez zbieranie lub zamiatanie odpadków). 

 

 

(-) Andrzej Rataj 


